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Geachte leden van Gedeputeerde Staten, 
 
Vorige week verschenen nieuwsberichten over de verspreiding van het 
blauwtongvirus in onze provincie, zoals ook in het AD en RTV Utrecht. 
Uit deze berichten blijkt dat er ten minste 24 besmettingsgevallen zijn geconstateerd 
in Utrecht en dat de verspreiding dusdanig om zich heen grijpt dat de NVWA niet 
meer bij alle meldingen monsters afneemt: Het blauwtongvirus wordt in verband 
gebracht met een grote toename in steekvliegen, de zogeheten knut. Herkauwende 
dieren die met het blauwtongvirus worden besmet kunnen hier erg ziek van raken, en 
kunnen er koorts, lekkende bloedvaten en pijnlijke poten van krijgen.  
 
Naar aanleiding van bovenstaande hebben de Partij voor de Dieren en GroenLinks 
de volgende vragen aan het college van Gedeputeerde Staten: 

1. Monitort het College het verloop van de besmetting van de blauwtongvirus in 
onze provincie? Hoeveel besmettingshaarden zijn er op dit moment bekend bij 
de provincie? Wat is de aard van de bedrijven die zijn getroffen door dit virus 
(soort dieren en omvang)?  

2. Klopt het dat er ook in onze provincie een verband bestaat tussen het 
toegenomen aantal steekvliegen en de verspreiding van het blauwtongvirus? 
Zo ja, waaruit blijkt dit verband?  

3. Kan het College aangeven hoeveel hectare in onze provincie is aangemerkt 
als ‘vernat natuurgebied’ en hoeveel hectare als landbouwgrond? 

4. Op de website van de provincie wordt een aantal maatregelen benoemd die 
een ongewenste toename van steekvliegen kan tegengaan, zoals het 
stopzetten van bemesting, goede doorstroom van water, het instellen van een 
hoger waterpeil, en het zorgdragen voor permanente diepere stukken water 
voor vissen. Hiermee ontstaat een biodivers leefgebied voor salamanders, 
kevers, libellenlarven en vissen die de muggelarven eten. Naar aanleiding 
hiervan de volgende vragen: 
- De toename van steekvliegen wordt gerelateerd aan stilstaand, ondiep 

water. Bevinden de bedrijven met besmette dieren zich in de buurt van 
vernatte gebieden? Zo ja, welke zijn dat en wat is hun omvang en 
ecologische kwaliteit?  

https://www.ad.nl/utrecht/blauwtong-virus-schapen-hoe-gevaarlijk~afd67fa3/?referrer=https%3A%2F%2Fwww.bing.com%2F&cb=d531ed751ee97d6caf985f5d9e9ab1c3&auth_rd=1
https://www.rtvutrecht.nl/nieuws/3638060/blauwtongvirus-grijpt-om-zich-heen-vooral-in-de-provincie-utrecht
https://www.provincie-utrecht.nl/onderwerpen/natuur/uitvoering-het-landelijk-gebied/natuurontwikkeling-marickenland/vragen-over-muggen


- Is onderzocht of er sprake is van (nabije) bemesting en wat de impact 
hiervan is op de ecologie in deze vernatte gebieden? Zo ja, wat zijn de 
uitkomsten? Zo nee, waarom niet? Zal er strenger gecontroleerd worden 
op bemestingspraktijken in de buurt van besmette bedrijven?  

- Is onderzocht of er sprake is van voldoende doorstroom van water? Zo ja, 
wat zijn de uitkomsten? Zo nee, waarom niet? 

- Wordt in deze gebieden gezorgd voor een stabiel hoog waterpeil en 
voldoende diepe stukken water voor vissen? Zo ja, op welke manier en 
waar blijkt dat uit? Zo nee, waarom niet en zijn daar wel voornemens voor? 

- Gaat het college versneld additionele maatregelen nemen om de 
ecologie van deze gebieden te versterken op bovengenoemde punten?  

- Wat is de rol van het waterschap in deze situatie en hoe vaak vindt er 
overleg plaats tussen het college en het waterschap als het gaat om 
water(kwaliteit), steekvliegen en het blauwtongvirus? 

- Voldoet de waterkwaliteit aan de KRW en/of de 
waterschapsdoelstellingen? 

5. Is er een verband tussen het aantal gehouden dieren en de aard van het 
bedrijf (biologisch, beweiding, gesloten stalsystemen) en besmetting van 
dieren door het blauwtongvirus?   

6. Welke rol heeft de Provincie op het moment dat er een vaccin is gevonden 
voor het blauwtongvirus? 

7. Heeft de provincie een rol in de communicatie over het blauwtongvirus met 

houders van dieren? Zo ja, op welke manier en wordt daarbij ook aandacht besteed 

aan dierenwelzijn en de manier waarop zieke dieren ontzien kunnen worden zodat 

zij goed kunnen herstellen van het virus (zoals een rustige plek in een stal, het 

toedienen van pijnstilling, voldoende water en voer en geen zieke dieren op 
transport)?  

8. Is er overleg met de faculteit diergeneeskunde over de snelle verspreiding van het 

blauwtongvirus in onze provincie? 

9. Zijn er restricties (landelijk dan wel provinciaal) als het gaat om het vervoeren 
van dieren op dit moment? Welke rol speelt het College in beslissingen als het 
gaat om het beperken van het vervoer van dieren in en vanuit onze provincie? 
 

Wij zien uw antwoorden met belangstelling tegemoet.  
 
Met vriendelijke groet,  
 
Jesseka Batteau  Marjolein van Elteren 
Partij voor de Dieren GroenLinks 
 


